
9. Godkendelse af høringssvar vedr. Forslag til nedlæggelse af servicebus (2010-81387)
INDSTILLING OG Beslutning

FormandenFejl! Ukendt betegnelse for dokumentegenskab. indstiller,

at Valby Lokaludvalg drøfter og godkender høringssvar vedr. Forslag til 1.
nedlæggelse af Servicebus

Problemstilling

Center for Byudvikling i Økonomiforvaltningen har udsendt notat vedr. ”Forslag til nedlæggelse af 
servicebusser” i høring. Høringsfristen er den 21. juni. Økonomiforvaltningen vurderer herefter om 
indstillingen til Økonomudvalget skal ændres. Indstilling og høring er udarbejdet efter beslutning i 
Økonomiudvalget 12. januar om udarbejdelse af oplæg til, hvordan servicebusserne kan tilpasses det 
øvrige busnet. 

De første servicebusser startede i 2007. Servicebusserne blev oprettet som et tillæg til busdriften. 
Der blev ikke i den forbindelse justeret i den øvrige busdrift. 

Servicebusserne har ikke haft det forventede passagerantal. Man regnede med en 
selvfinansieringsgrad på 33% for servicebusserne efter en indkøringsperiode. Selvfinansieringsgraden 
ligger dog kun på 10% for servicebusserne, hvor den ligger på 56% for alle busser som helhed (61% 
for almindelige busruter)

Efter evaluering af servicebusserne, samråd med Movia og sammenligning med lignende tilbud 
anbefaler Økonomiforvaltningen, at servicebusserne i Københavns Kommune nedlægges, således at 
én rute nedlægges i 2011 og de resterende primo 2012. Det anbefales samtidig at afsætte en 
anlægspulje med henblik på bedre tilgængelighed og venteforhold ved det normale busnet. 
Derudover vil man se på punktvise justeringer af det øvrige busnet. 

Økonomiforvaltningen vurderer på baggrund af undersøgelser ikke, at passagertallet på 
servicebusserne kan øges tilstrækkeligt til, at en fortsættelse af ordningen kan anbefales. 

Sundhedsgruppen drøftede på møde den 26. maj oplægget. Sundhedsgruppen er uenig i 
anbefalingen. Begrundelserne er flere. Bl.a. har indkøringsperioden været for kort. Det kræver tid før 
borgerne har vænnet sig til tilbuddet. Desuden er servicebusnettet ikke fuldt udbygget, så man kan 
f.eks. ikke komme til Sundhedshuset med servicebusserne.  Der har været for lidt PR omkring 
busserne. Det er langt fra alle borgere, der kender til muligheden, køreplanen osv. Sundhedsgruppen 
tror, at passagerantallet kunne øges markant med en mere målrettet markedsføring. 

Sidst men ikke mindst er det et vigtigt tilbud for gangbesværede, ældre og handicappede. De normale 
busser holder ikke ved stoppestedet længe nok til, at man kan nå at sætte sig ned. Det er ofte svært 
at få en siddeplads og der er ofte ikke plads til rollatorer. 

Sundhedsgruppen har på den baggrund udarbejdet et udkast til høringssvar. 
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Valby Lokaludvalgs beslutning den 08.06.2010

Punktet blev drøftet og godkendt med de ændringer, formanden foreslog under mødet. Et medlem 
kunne ikke tilslutte sig indholdet i beslutningen. 




